
 

Protokoll  1 (4) 
Läkemedelskommittén   

Läkemedelscentrum   
Handläggare Datum Diarienummer 

Max Wirén 2024-03-14 HSN/240517 

 

   
 

Plats Teams kl. 13-15 

Närvarande Malgorzata Antoniewicz, ordförande   
Max Wirén, sekreterare 
Emma Åkesson  
Susanne Carlsson 
Evelina Sundström 
Eric Le Brasseur  
Per Stalby 
Ulrika Framner 
Rose-Marie Trapp 
Tony Spinord Westberg (till 14.30) 
Tomas Ahlqvist 
Petar Atanasov 
Maja Deckner (ersätter Dilshad Ismail vid detta möte) 
Jeanette Wern (särskilt inbjuden, § § 16, 17) 
Anna Maria Edvardsson (särskilt inbjuden § 21) 
 

Förhinder  My Lindgren  
Bodil Håkansson Hardin 
Dilshad Ismail 
 

 

 

§ 14. Val av justeringspersoner 

Susanne Carlsson och Eric Le Brasseur utsågs att justera dagens protokoll jämte 
ordförande.  

§ 15. Godkännande av föregående mötesprotokoll  

Vid föregående möte beslutades att MAS i kommunerna skulle kontaktas för att 
klargöra behovet av luftrörsvidgare (spray) och spacer i kommunala 
läkemedelsförråd. Denna bedömning ligger sedan till grund för eventuell ändring i 
sortimentet. Efter kontakt har det fastställts att en luftrörsvidgare och spacer 
kommer tillföras sortimentet i kommunala läkemedelsförråd. Läkemedelskommittén 
ställer sig positiv till denna ändring. 

Protokollet godkänns.  

 

Beslutspunkter 

§ 16. Meddelande till ditt apotek 

Jeanette Wern, apotekare i terapigrupp receptfri egenvård, visade den 
uppdaterade versionen av blanketten ”Meddelande till ditt apotek”. Blanketten har 
blivit dubbelsidig med fler kryssrutor och valmöjligheter samt fler rader för fritext. 
Kostnad för tryck är samma oavsett om blanketten blir enkel- eller dubbelsidig. 
Förslag om ett fält med datum när rådet givits. 

Beslut: Läkemedelskommittén fastställer blanketten ”Meddelande till ditt apotek” 
med små justeringar. 

§ 17. Pollenlathund 

Jeanette Wern visade den uppdaterade versionen av pollenlathunden. En 
förändring har gjorts sedan förra versionen gällande en dosering. 
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Beslut: Läkemedelskommittén fastställde pollenlathunden. 

§ 18. Arv från Bragéekliniken 

Emma Åkesson lyfte frågan hur vi i Värmland ska agera i frågan kring 
förskrivningar som gjorts vid det, numera nedlagda ME-centrum vid Bragéekliniken 
som specialiserar sig på ME/CFS. Många läkemedelsbehandlingar som gjorts vid 
kliniken saknar evidens. I Uppsala har beslut fattats att inte fortsätta förskriva de 
läkemedel som förskrivits av Bragéekliniken och bland annat informationsbrev har 
skickats ut till vårdcentraler i Uppsala. Behöver vi i Värmland agera på liknande 
sätt? Det finns texter både på 1177 och en regionintern rutin som tar upp 
behandling av tillstånden och det är viktigt att allt harmoniserar med varandra. 

Beslut: Malgorzata Antoniewicz tar kontakt med Simon Östlund och Wendy Turk 
vid Särskilda medicinska utredningar för att bearbeta det dokument som skickats ut 
i Uppsala. 

§ 19. Uppdaterad terapirekommendation smärta 

Rose-Marie Trapp visade den uppdaterade terapirekommendation smärta. Inga 
faktaförändringar är gjorda utan enbart strukturella förändringar. 

Beslut: Läkemedelskommittén fastställer terapirekommendationen. En text 
angående uppdateringen skrivs i Läkemedelsnytt. 

§ 20. Asmoken – nytt läkemedel 

Maja Deckner lyfte frågan huruvida det nya läkemedlet Asmoken, som skulle 
kunna ersätta restnoterade Champix, ska tas med i Region Värmlands 
rekommenderade läkemedel? I nuläget har vi redan Zyban som alternativ och 
Asmoken skulle eventuellt kunna introduceras som ytterligare ett alternativ. 

Beslut: Ändring i rekommendationerna görs eventuellt vid ordinarie revidering 
under hösten men inte redan nu. 

§ 21. Organisation terapigrupp antikoagulation 

Anne Maria Edvardsson ersätter Kjeld Christensen som ordförande i terapigrupp 
antikoagulation. Ett förslag är att terapigruppen inkorporeras i terapigrupp hjärta 
och kärl. Den nuvarande terapigrupp hjärta och kärl, här representerad av 
ordförande Per Stalby, ställer sig positiv till detta förslag.  

Beslut: Läkemedelskommittén beslutar att terapigrupp antikoagulation uppgår i 
terapigrupp hjärta och kärl. Ordförande i läkemedelskommittén och terapigrupp 
hjärta och kärl ser till att information går ut till medlemmar i terapigrupp 
antikoagulation. 

§ 22. Patientinformation SGLT-2-hämmare 

Frågan om patientinformation gällande behandling med SGLT-2-hämmare har 
lyfts. Patientgruppen är stor och växer samt vissa biverkningar kan vara allvarliga. 
Om informationen ska finnas måste den finnas lättillgänglig, exempelvis i Cosmics 
ordinationsmallar. 

Beslut: Läkemedelskommittén beslutar att inte ta fram någon ytterligare 
information än den som redan finns. Eventuellt kan informationen på 
läkemedelslistan kompletteras. 
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Informations- och diskussionspunkter 
 
§ 23. Qsiva – nytt läkemedel 

Maja Deckner berättade om ett nytt läkemedel med viktminskande effekter. I 
Sverige har det varit godkänt, men inte tillgängligt, sedan 2021. Nu är det på väg 
att bli tillgängligt på apoteken, preliminärt våren 2024. EMA har inte godkänt 
läkemedlet centralt. Innehållande substanser är topiramat samt fentermin som har 
centralstimulerande effekter och amfetaminliknande effekter och bieffekter. Det 
finns tveksamheter kring vilken patientgrupp som kan vara aktuell. Det är i 
dagsläget oklart om Qsiva kommer ingå i läkemedelsförmånen. 

§ 24. Rapport från Mellansvenskt läkemedelsforum 

Malgorzata Antoniewicz rapporterade från årets upplaga av Mellansvenskt 
läkemedelsforum som ägde rum i Gävle i början av februari. Nästa år hålls 
konferensen i Uppsala. Presentationer finns på hemsidan. 

§ 25. Rapport från RSG Läkemedel 

Max Wirén rapporterade från möte med Regional samverkansgrupp läkemedel. 

§ 26. Övrigt 

a) Mötestider: Förslag att mötena förlängs till 15.30. Läkemedelskommittén 
ställer sig positiv till detta. 

b) Agenda – alla behöver bidra, men hur gör man? Max Wirén skickar ut 
e-post med sökvägen. 

c) Ikoner Rekommenderade läkemedel: Ärendet bereds och tas upp på 
nästa möte. 

d) Nytt läkemedel: Per Stalby tog upp diskussion om att läkemedlet 
Camzyos nu är under prisförhandling. Det är viktigt att information om nya 
läkemedel även når professionen som då får avgöra om läkemedlen har en 
plats i terapin eller ej. 

e) Utökad subvention: Per Stalby berättade om en ny PCSK-9-hämmare 
som kan komma att få bred och stor användning. Ett möte i regionen 
kommer hållas angående detta.  

f) Kommunala läkemedelsförråd: Förslag att Insuman Basal byts ut i listan 
för kommunala läkemedelsförråd nu när det inte längre finns tillgängligt. 
Det är av vikt att sortimentet i kommunala läkemedelsförråden 
harmoniserar med utbyteslista och gällande tillgänglighet. 
Läkemedelskommittén ställer sig positiv till ändringen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet  
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Max Wirén 

Sekreterare 

 

Justeras 

 

 

 

Malgorzata Antoniewicz    

Ordförande   

  

    

 

Susanne Carlsson  Eric Le Brasseur 

Justerare                                                   Justerare   


